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Sachs-bankier staat niets minder dan de stabiliteit van de 
wereldeconomie en daarmee die van de maatschappij op 
het spel als niet op een duurzamer manier naar groei 
wordt gekeken. Het bestendige succes van ondernemingen 
wordt dan ook niet langer alleen afgemeten aan winst-
gevendheid, als dat ooit al zo was.

Voor aandeelhouders, stakeholders met een speciale status, 
is het van essentieel belang om zo goed als mogelijk inzicht 
te krijgen in de fundamentele, onderliggende trends die 
samenhangen met de bredere blik van bestuurders en grote 
beleggers. Daarbij hoort een bredere blik dan alleen de 
directe financiële resultaten. Want ook andere facetten, 
zoals klimaatontwikkelingen en maatschappelijke visie – 
tegenwoordig versneld verspreid via sociale media – zullen 
op termijn een vertaling krijgen in het succes van een 
onderneming. Uiteindelijk wordt een onderneming steeds 
meer afgerekend op haar functioneren op Ecologische, 
Sociale en Governance-invalshoeken (ESG).

Een stem laten horen vraagt om zelfbewustzijn en daar-
mee om zelfstandigheid. Dat laatste is meteen ook wat de 
overheid steeds meer verlangt van burgers: zorgdragen 
voor de eigen financiële toekomst. Die beweging wordt 
versterkt door de aanhoudende druk op pensioenen en de 
sterke opkomst van zelfstandigen, de zzp’ers. 

Ik ben ervan overtuigd dat beleggen een belangrijke rol 
zal en moet spelen in een gedegen financiële toekomst van 
mensen. De VEB wil daarin een sturende rol spelen door 
mensen te loodsen langs de uitdagingen die de hele keten 
van beleggen met zich meebrengt. 

Afgelopen jaar is de strategie van de VEB aangescherpt 
zodat succesvoller kan worden ingegrepen als de rechten 
van beleggers in het geding lijken te komen. 

Daarbij gaat nog meer aandacht uit naar de invloed van 
ESG-factoren die invloed hebben op ondernemingen en 

andere spelers in de financiële markt. Ook wordt nadruk-
kelijk rekening gehouden met verschuiving in voorkeuren 
van beleggers voor wat betreft verschillende asset classes. 
Daarbij valt te denken aan de opkomst van passief 
 beleggen via etf’s, de grote vraag naar groene obligaties 
en de ontwikkelingen rond crypto-beleggingen. 

Om optimaal toegerust te zijn voor deze nieuwe aan-
dachtsgebieden blijft VEB investeren in personeel, door 
uitbreiding en educatie. 

Ik sluit af met een afscheid, het vertrek van Groot- 
Brittannië uit de Europese Unie. Daarmee verliest het blok 
zijn belangrijkste financiële centrum, Londen. De Brexit 
maakt, paradoxaal genoeg, eens te meer duidelijk hoe 
belangrijk samenwerking tussen landen is om mondiaal 
een vuist te maken. De verslechterde relatie met de VS en 
China dwingt Europese landen tot meer eenheid. Ook op 
financieel gebied zal Europa meer als één geheel moeten 
gaan functioneren. Dat is niet alleen nodig om internatio-
naal impact te hebben, maar ook omdat beleggers steeds 
internationaler actief zijn om hun risico te spreiden. Voor 
de VEB is dit een aansporing om verder te gaan op de 
ingeslagen weg: voorbij de landsgrenzen kijken, naar 
Europese beleggingsmarkten en beleidsontwikkelingen. 
De Europese missie van de VEB is er een van de lange 
adem, maar wel een die mijn volledige overtuiging heeft. 

Ik wens u allen sterkte en vooral een goede gezondheid 
toe in deze uitzonderlijk turbulente tijden.
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